

26-1 學校簡介

26-2 國外研修之課程學習（課內）

26-3 國外研修之生活學習（課外）

26-4 交換/研修之具體效益（請條列式列舉）

26-5 感想與建議

26-6 相片（2~3 張貼進 word 檔案，含說明，並 Email 原檔給國際處承辦人）

福井大學為日本福井縣福井市之國立大學。

擁有文京校區(國際地域學部、教育學部、工學部)、松岡校區(醫學部)雙校區。以高就職率所著名，連續十年為全日本多學部大學就職率第一名。就職方面福井大學設置了 career 支援室，一個專門為同學解決就職方面問題的處室。這裡準備了相當的充足就職相關資訊可以了解。若是想在日本就職，福井大學是不錯的選擇，支援同學找到合適的工作。福井大學校風純樸，同學、教師、行政人員們總是面帶笑容、親切。在學習上並不會有任何困難，根據同學能力選擇日文或英文授課課程，為留學生開設之日文課豐富，聽說讀寫分別有不同課程，選擇自己想加強的部分學習，或是可以全部學習。福井大學在十年內，每年皆有 200 位左右來自世界各地留學生來此學習，也因此對於留學生的引導、幫助、教學，福井大學可以說是相當有經驗。在福井大學同學們只要照著學校的指示行動，並不會在生活上遇到太大的困難。且福井大學為每位留學生安排了一位日本同學作為 tutor，若有一些小問題，也可以詢問 tutor，tutor 會有耐心地幫忙解決。福井大學周邊生活機能完善，同時擁有各式各樣的自然風景、歷史景觀，養浩館、足羽山、東尋坊等等。在學習之餘，也非常適合戶外休閒，若是想離開大城市的喧囂，享受愜意生活，福井大學不會讓你失望。學習方面，由於研究生無法修習一般日文及日本文化相關科目，我所學習的皆為資訊工程相關課程，第一學期為 Data Mining、聽覺情報處理、工業日本語、科學英文。第二學期為 Data Science、機械學習特論、Database 特論、工業日本語、日本語 5G(旁聽，作文及溝通)。

交換、研修之具體效益：

1. 適應新環境，提高適應力。
2. 認識日本朋友，學習與不同國家的人相處方式，認識到文化、觀點上的差異，學習彼此認同。
3. 學習日文，聽說讀寫。想更好傳達想法的心情會成為自己的源動力。
4. 看日文課本、教材、準備報告、同時能夠增進日文能力，養成閱讀日文書習慣。
5. 重新意識到與他人溝通的方式，並不只是外文能力提升，同時也能夠了解溝通的本質，尊重。
6. 自我認識、成長，開拓眼界、國際觀，在找尋未來方向時能不迷惘。
7. 自我實現，完成留學的目標。
8. 獲得人生中永恆的美好回憶，心靈上獲得成長、滿足。

感想和建議：

福井在國際上並非是有名的縣市，可以說是相對較不都市的地方，但也因此有著良好的自然景觀與新鮮空氣，在這裡生活的人，都非常友善，對於外國人並不會有任何偏見，可以輕鬆的與這裡的居民友好相處。此外生活方面上大多是以腳踏車為主、步行為輔。若有腳踏車的話，生活機能上不會有不方便。福井大學有提供免費腳踏車可供留學生使用，但是名額有限，故建議至福井大學留學的同學可以盡早詢問學校腳踏車的相關事宜，以免缺額。若是沒有免費腳踏車，也可自行購入，二手價格在 9000 元日幣，新品為 16000 元，二手或許就足夠使用。入學會 3 天的 Orientation 說明一開始會

在日本需要辦理的所有事項，都有準時參加的話，生活上不會有問題。再來說到學校宿舍，共分三種類。1. 牧島 House：位於福井校內的學生宿舍，在 2018 年所新建，價錢相對貴但房間高級，且位於校內方便。2. 留學生會館：位於校外，走路 5 分鐘可抵達學校，價錢為第二高的宿舍，缺點是地板為磁磚在冬天時會冷。3. 國際交流會館，價錢最便宜的宿舍，走路 5 分鐘可抵達學校，缺點是房間沒有衛浴設備，每層樓共用衛浴設備，使用一次 30 分鐘，100 日幣。加上衛浴花費價格與留學生會館無異。如果不想麻煩的話，牧島 House 會是比较好的選擇，缺點是隔音有點差。福井大學適合戶外活動也適合專心念書，在這裡能夠過得很愜意。在剛到福井時稍微迷惘，親自體驗後才感受到福井的美好，學校老師，同學、大家的親切、友善，我永遠不會忘記。推薦同學們日本留學選擇福井大學絕對是正確的選擇。

The University of Fukui is a national university in Japan. The University of Fukui has two campuses, bunkyo campus and matsuoka campus. Its employment rate is the highest of multi-undergraduate school universities in Japan for ten years. The University of Fukui also has the career office for helping students to look for work that they really desire. The career office has a lot of information about job hunting, and we can also ask the staff at there about job hunting. The University of Fukui is a great option for students that want to work in Japan in the future.

Depending on your Japanese skill, you can take courses given in Japanese or courses given in English. If you want, you can also take Japanese courses. The Japanese courses offered by the University of Fukui is divided into 5 levels and 4 types. The levels are level 1 to level 5. The types are listening, writing, reading, and speaking. You can only take courses that you like, but the level is decided by the test of admission at first. You cannot choose the level of courses.

On average, 200 foreign students came to the University of Fukui to start their wonderful overseas study every year. Because of that, staffs and teachers at the University of Fukui are veterans of guiding foreign students to have a smooth life in Fukui. The international office assign students of the University of Fukui called tutors to help foreign students one on one, so you almost will have no problems in your Fukui life.

Fukui-shi has adequate life functions and great natural landscapes. The famous landscapes of Fukui-shi are youkoukan, mountain awara, tojinbo, etc. If you want to get away from the hustle and bustle of the city and enjoy the chill life, Fukui-shi is the best option for you.

All courses taken by me are offered by the institute of technology because I was a master student. Master students of the University of Fukui are not allowed to take normal courses like Japanese courses, Japanese culture courses, outdoor activity courses, etc.

Achievements

1. Adaptability in a different environment.
2. Japanese friends, Japanese cultures, how to respect people of other countries.
3. Japanese capability.
4. The habit of reading Japanese books.
5. Communication capability.
6. Self-understanding, international vision.
7. Self-actualization.
8. Indispensable memories.

Feeling and advice

In the first of admission, the most important event is the orientation for new students. The answers to all problems we will face are given at the orientation. The main transportations in Fukui are walk and bicycle. One of methods to get a bicycle is asking the staff of the international office about free bicycle rental. Another method is to buy a second-hand or new bicycle. That will cost 9000 to 16000 yen. The University of Fukui provides 3 types of dormitories for foreign students. 1. Makishima House, which was built in 2018, is the most expensive dormitory, but the functions are the best. 2. Ryugakusei kaikan, the second expensive dormitory. The disadvantage is the floor is so cold in the winter. 3. Kokusaikoryu dormitory, which is the cheapest dormitory, the disadvantage is no single bathroom, and using the shared bathroom one time will cost 100 yen. The University of Fukui is the best university for the chill lifestyle. Sometimes you can focus on study; sometimes, you can take some outdoor events and enjoy natural landscapes. Everyone who lives in Fukui is very nice and kind. I love Fukui, and I believe you will love it!



在金澤的旅館與當地人及旅客一起跨年



與幫助了我一學期的 tutor 道別